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Velvyslanec Spojených států amerických v České republice Richard W. Graber se v závěru
minulého týdne  setkal ve své rezidenci v Praze s krajskými hejtmany a s pražským
primátorem.

Velvyslanec navázal na tradici svých předchůdců, kteří se pravidelně setkávali s představiteli
krajské samosprávy České republiky. Během společného oběda diskutovali především o domácí
politické situaci a o jejím dopadu na hospodářských růst země a fungování krajů.

Hovořili také o využití strukturálních fondů Evropské unie v nejbližších letech. Velvyslanec se
zajímal o problematiku transparentnosti a korupce v současné společnosti. Dle názoru
hejtmanů jednou z cest ke zlepšení v této oblasti je snížení přerozdělování finančních
prostředků a vytvoření průhledného systému pravidel.

 „Spolu s dalšími hejtmany jsem například diskutoval o zrušení vízové povinnosti

pro české občany cestující do Spojených států. Velvyslanec Graber zdůraznil velký pokrok, který
signalizoval prezident USA George W. Bush ve svém listopadovém projevu v Talinu, v němž vyjádřil
jasnou připravenost iniciovat legislativní změny podmínek pro zavedení bezvízového styku,“ uvedl
hejtman Libereckého kraje Petr Skokan.

 „Mluvili jsme i o spolupráci a roli České republiky v rámci NATO, o regionální politice v USA a v České
republiky. Hejtmani také ocenili možnost seznámit se během své studijní cesty do USA s fungováním
a principy tamní regionální politiky,“ doplnil s tím, že velvyslanec přislíbil, že ještě letos
jednotlivě navštíví všechny kraje.

“Chceme navštívit všechny regiony. Když se podívám do svého kalendáře, tak do června nebo
července se do všech krajů určitě podívám,” potvrdil americký velvyslanec

Hejtmani se také dohodli na možnostech a způsobech komunikace s velvyslanectvím a
dozvěděli se názory prezidenta Bushe na spolupraci s Kongresem v novém složení. Hovořilo se i
o přípravě společného jednání hejtmanů,  guvernérů a také členů Kongresu o NATO a
bezpečnostích otázkách.

"Byla to fantastická debata o různých tématech, o politické situaci, ekonomice a také roli hejtmanů,”
zhodnotil jednání Richard W. Graber. „Co se týče protiraketové obrany - rozhodnutí může přijít



kterýkoli den," dodal.

Setkání se za americkou stranu zúčastnili ještě Gregory O"Connor, rada velvyslanectví USA pro
obchodní záležitosti, Michael Dodman, rada pro politicko-ekonomické záležitosti, Michael
Hahn, rada pro tiskové a kulturní záležitosti, Mario Mesquita, vice konzul a Jana Kernerová z
politicko-ekonomického oddělení.


